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[Formanden.] 
tirsdag den 2. februar kl. 13.30 med føl- 
gende dagsorden: 

1) A nden behandling af : 

Forslag til lov om ændring af lov om til- 
læg til lov om smitsomme sygdomme 
hus husdyrene. 

2) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
gymnasieskoler og studenterkursus. 

3) Første behandling a/; 

Forslag til lov om oprettelse af et forsøgs- 
gymnasium i Herlev. 

4) Første behandling af: 

Forslag til lov om udforskning og udnyt- 
telse af sømaterialer inden for søterrito- 
riet. 

Angående folketingets arbejde de føl- 
gende dage i den pågældende uge henviste 
formanden til den omdelte ugeplan. 

Mødet hævet kl. 13.02. 

53. møde.  

Tirsdag den 2. februar ld. 13.30. 

Formanden: Det er meddelt mig, at Ulla 
Worm ønsker at udtræde af socialudvalgét, 
hvor hun er stedfortræder. Til ny stedfor- 
træder hår vedkommende gruppe i Ulla 
Worms sted udpeget Adam Møller, der her- 
efter er valgt. 

Medlem af folketinget Erik Kragh har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigsmi- 
nisteren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren overveje, om der er 
behov for en revision af de gældende be- 
stemmelser om bedømmelsen af de værne- 
pligtiges tj enstdygtighed?" 

Medlem af folketinget Valbak har med- 
delt mig, at han ønsker til justitsministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren nedsætte et sagkyndigt 
udvalg med den opgave at vejlede myn- 
dighederne om egnede midler til at fore- 
bygge og bekæmpe de farer, som interna- 
tionale net af forbryderorganisationer 
frembyder for vort samfund?" 

Medlem af folketinget Niels Matthiasen 
har meddelt mig, at han ønsker til- ministe- 
ren for kulturelle anliggender at stille føl- 
gende spørgsmål: 

,.Kan ministeren give tilsagn om at 
ville fastholde bestemmelserne i loven om 
statens kunstfond, der sikrer denne 
kunstnerisk uafhængighed og fri dispositi- 
onsret?" 

Medlem af folketinget Otto Mørch har 
홢meddelt mig, at han ønsker til fiskerimini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

,,"Vil'ministeren omgående træffe foran- 
staltninger til effektiv fiskeribiologisk 
undersøgelse af ålebestanden i Randers 
Fjord, da ålene fortsat lider under en byl- 
desyge, der truer med udryddelse af fjor- 
dens ålebestand?" 

Medlem af folketinget Camre har meddelt 
mig, at han ønsker til justitsministeren åt 
stille følgende spørgsmål: 

,,Vil ministeren nedsætte et rådgivende 
udvalg af sociologer, socialvidenskabs- 
mænd, kriminologer, kriminalteknikere, 
psykologer og politikere til at sikre en 
stærkere og bedre samordnet indsats imod 
den organiserede internationale kriminali- 
tet i Danmark?" 

Disse spørgsmål vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets spørgetid i morgen. , 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om tillæg til, lov om smitsomme 
sygdomme hos husdyrene. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 61) 
findes i tidenden, sp. 1484, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 801). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
홢 forhandling under ét. 
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Jens Chr. Christensen: Som det fremgår af 
betænkningen, indstiller udvalget enstem- 
migt lovforslaget; til vedtagelse, som det er 
fremsat af ministeren. 

Hermed sluttede forhandlingen, 

Lovforslagets-tekst og dets overgang til tredje 
behandling , 
,vedtoges uden af stemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte t i l  tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis . ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. 홢 . ; ' ' 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov, om - gymnasieskoler og studeg%ter- 
kursus. ' . ; . . . .  

(Første behandling af lovforslaget (nr. 81) 
findes i tidenden sp. 2024, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 815),. 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

' 
: Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let æ n d r i n g s f o r s l a g . .  

Lovforslagets paragraffér, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes, til forhand- 

' ling under ét. 

. Samuelsen: I udvalget har vi skønnet det 
rimeligt at dele lovforslaget om ændring af 
lov om gymnasieskoler og studenterkursus i 
to dele, således at man nu gennemfører lov- 
forslaget, for så vidt angår udskillelsen af 
realafdelingen fra gymnasieskolen a f  hensyn 
til både folkeskolen og gymnasieskolen, som 
skal til at lægge planer f or.: det næste skole- 
år. 홢; 

Det er lidt af en historisk begivenhed, at 
den forbindelse^ der har været mellem folke- 
skolen og gymnasiet ved, at gymnasiet har 
haft realafdelinger, nu fjernes. Man kan si- 
ge, at det samarbejde, der har været mellem 
gymnasium og realskole, måske ikke altid 

har været lige frugtbart, til trods for at man 
havde denne fælles iIiteressesfære, og det er 
da mit håb, nu da folkeskolen o vertager rea- 
lafdelingen, at det må give anledning til, at 
man søger stadig væk at intensivere samar- 
bejdet mellem gymnasieskole og folkeskole. 

Undervisningsministeren (Helge Larsen): 
Jeg vil gerne takke udvalget for denne hur- 
tige stillingtagen til spørgsmålet om afvik- 
lingen af realafdelingerne ved gymnasiesko- 
lerne. Det er både 'af hensyn til gymnasie- , 
skolernes og folkeskolens planlægning af det 
kommende års undervisning vigtigt, at afgø-, 
relsen træffes allerede nu. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslaget om deling af lovforsla- 
get i 2 lovforslag: 

a. forslag til lov om ændring af lov om 
gymnasieskoler og studenterkursus omfat- 
tende § 1, indledningen og nr. 1, og § 2 og, 

b. forslag til lov om ændring af lov om 
gymnasieskoler og studenterkursus; omfat- 
tende § 1, indledningen og nr . 2, og § 2 
vedtoges uden afstemning. 

§§ 1 og 2 i lovforslag a. 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets [lovforslag a's] overgang til 
tredie behandling 홢 
vedtoges uden afstemning., 

Formanden; Jeg foreslår, at dette lovfor- 
slag går direkte til tredje behandling uden 
fornyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg' 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. , - ,;T . . . . .  홢; ; 

1 Vedrørende det., under b. nævnte lovfor- 
slag foreslår udvalget, at behandlingen 
standses, og at det vises tilbage til fortsat 
behandling i udvalget. 

Uden forhandling eller afstemning1 , 
vedtoges dette forslag.' * 

Den næste sag på/dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om op- 
rettelse af et forsøgsgymnasium i Herlev. 

Lovforslaget (nr. 1,10) findes i tillæg A. sp. 
2325, fremsættelsen i tidenden sp. 2399). 


